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„The visit to Abbvie was very good. It was great to see the hospitality and interactive 
behavior of all the people working there. They were very open about the questions that we 
put to them. 
For me, the new thing to learn was the day to day working process in such a big 
Pharmaceutical Company and the working hierarchy that exists over there.  
Only point that could be perhaps addressed in the future is a sort of session covering the 
requirements for applying to the company, what do they usually look for, their hiring process 
in bit more detail. Apart from that, it was a very nice experience.“ 
 
 
„The private talks during the tour were the most interesting part for me. It was really nice to 
talk casually. Furthermore, I got a very good overview what it means to work in quality 
management, which was also the newest part to me. Until know I could not really imaging 
what has to be tested and how exactly it is done.“ 
 
 
„First of all I was so glad to get the chance to take a general idea of how things work in one 
of the biggest pharmaceutical industry corporations. Such chances weren't offered during the 
course of my undergraduate study and although we had courses covering the theoretical 
aspects of industrial pharmacy it has always been difficult to imagine how things work in real 
life within pharmaceutical industry. 
The people we met in AbbVie were so friendly and very keen to provide us with a general 
idea about their work and responsibilities, in addition to responding to our questions 
regarding application for jobs at the companies, and points that would increase our chance 
within the pharmaceutical industry job-marktet. Although I am generally more enthusiastic to 
pursue an academical career, this visit and career talk encouraged me to look deeper into 
different career choices offered by industry, what really impressed me was that it was 
possible to make an overall idea about what does it  mean to work in QA and QC within a 
relatively short time due to good  organization and utilization of the few hours we spent there. 
One thing was missing and I wished if they had included it, which is some kind of an 



introduction to the application process for jobs in AbbVie. It would be nice if you could 
suggest such a thing. It would also be great if you could organize us a similar visit to the R&D 
department in the same corporation.“ 
 
 
„Mein Gesamteindruck war sehr gut. Ich fand den Empfang sehr freundlich und die große 
Hilfsbereitschaft wie auch Auskunftsbereitschaft der Mitarbeiter von Abbvie die uns 
empfangen haben, hat mir gut gefallen. 
Besonders positiv ist mir aufgefallen, dass der Stellenwert unseres Besuchs auch von 
Abbvie als hoch eingestuft wurde; was ich der Tatsache entnehme, dass so viele Mitarbeiter 
abgestellt wurden, um sich Zeit für uns zu nehmen. 
Ich habe mich auch gefreut, dass eine so bedeutende Person wie Herr Dr. Rolf Ratke sich 
uns persönlich vorgestellt hat und sogar einen Vortrag gehalten hat. 
Besonders aufschlussreich und neu war, die Präsentation von Herrn Dr. Ratke, der man 
entnehmen konnte, in welchem Ausmaß und wie oft die Qualitätssicherung im Prä-
Vertriebszyklus eines Medikaments zum Tragen kommt. 
Die Laborführungen waren sehr aufschlussreich, hat man hier doch auch erfahren können, 
wie in etwa die konkrete Tätigkeit im Unternehmen aussehen könnte. 
Die Tatsache, dass Frau Schweikart uns begleitet hat, war auch sehr erfreulich, so war bei 
diesem "Recruiting-Event" auch jemand der Human Resources- Abteilung vor Ort, der auf 
konkrete Fragen antworten könnte.“ 
 
 
„I liked most the good overview in the introduction and the tour through the labs.“ 
 
 
„What I liked most: talking to the employees of AbbVie; it gave a good insight on how working 
in industry is seen by different people. What was new: how complex the infrastructure of the 
company is even when looking at only one single product.“ 
 
 
„Ich fand die Laborführung gut, da ich einen ersten Eindruck davon bekommen habe, was 
man in einem Qualitätssicherungslabor zu tun hat. Vorher war mir das nicht klar. Auch aus 
vielen Stellenanzeigen in dem Bereich geht nicht hervor, was genau man dort macht. Der 
Werdegang der Labormanagerin, war auch sehr interessant, da er Rückschlüsse über die 
eigenen Chancen und Möglichkeiten zulässt. Mir hat besonders gefallen, dass man nach 
dem Essen (und auch in der Pause) noch mit so vielen Mitarbeitern aus verschiedenen 
Bereichen sprechen konnte. Bei Fragen zu Bewerbung, Vorstellungsgespräch etc. gab es 
sogar ein paar persönliche Tipps. Die Mitarbeiter haben sich auch auf unsere 
Kurzvorstellung in der Runde bezogen, das war super. Was ich immer noch nicht richtig 
nachvollziehen kann, ist der Nutzen der Produktions--‐ und Abfüllstätten auf verschiedenen 
Kontinenten. Ich bräuchte wahrscheinlich eine Kostenrechnung, die mir genau den Vorteil 
aufzeigt. Aber ich schätze, dass man das in der Kürze der Zeit nicht erklären kann.“ 

 
“The experience in AbbVie was great! It showed me how it may be working out of university. 
Despite academic career may be very exciting, working in a company is challenging, too 
although the problems to face are different. Science is very fascinating and mind-blowing, but 
I was glad to see that the employees there appeared quite satisfied by their work, or at least 
not as frustrated as PhD students look. Thus, this experience made me re-evaluating 
working in a company as opportunity after my PhD.” 
 
 
 
 


